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Algemene Ledenvergadering BOVAK 

Datum: 27 februari 2024 

Locatie: Hotel de Cantharel, Van Golsteinlaan 20 te Apeldoorn 

Aanvang: 14.00 uur 

Aanwezig: Atze J. Lubach-Koers, Hans van Tol, Jeffrey Dauphin, Dicky van Griensven jr., Freek Terpstra, 

Maykel de Voer en Wim van Stiphout (secretariaat) 

Afmeldingen: J. van Dam sr., S. Severeyns (ESU), Tentenverhuur ter Haar, M. Witte, E. Ziengs (ONL), P. 

Donkers (gem. Uden), P. en A. Leenders, J. en K. Kroon, J. de Vries (ere-lid), K. van Baak (RvT SRS) 

J. en A. van Heuven.  

Aantal leden: 71 personen 

Het thema van de dag is ‘Kermis op eigen kracht’ 

1. Opening ALV en jaarrede door voorzitter Atze J. Lubach-Koers 

De voorzitter begint de vergadering met het voorlezen van zijn jaarrede en heet alle aanwezigen van 

harte welkom. 

Een bijzonder welkom is er voor: 

De ereleden dhr. B. Flikkema, dhr. K. Swinkels en dhr. A. Kabalt 

De Vrouwenbond van Kermisexploitanten, mevr. F. Sipkema-Van der Muur, en mevr. S. Visser 

Stichting Rijdende School, mevr. N. Booij 

Landelijk Aalmoezenier, dhr. B. van Welzenes 

Bureau de Kermisgids, dhr. S. Vonk, dhr. S. Willemstein en dhr. J. Boer 

Zusterorganisatie NKB, dhr. A. Jongenelen 

Vereniging Gezamenlijke Kermisbeheerders (VGK), dhr. R. de Dreu en dhr. H. Neven 

Vervolgens vraagt Atze een moment van stilte om hen te gedenken, waarvan wij in het afgelopen jaar 

afscheid hebben moeten nemen. 

Atze geeft aan dat het secretariaat op volle toeren draait. Met dank aan Wim van Stiphout, die ervoor 

heeft gezorgd, dat de financiële administratie weer helemaal op orde is en de websites van de BOVAK 

en de ESU weer ‘up to date’ zijn. 

Daarna bedankt Atze de bestuursleden en geeft aan dat Freek Terpstra en Dicky van Griensven jr. zich 

weer verkiesbaar stellen voor het bestuur van de BOVAK. Rachel van Meetelen heeft afscheid 

genomen van het bestuur, omdat zij nu in de Tweede Kamer zitting heeft genomen voor de PVV. 

Dank ook aan Bureau de Kermisgids, die de BOVAK met raad en daad terzijde staat. 

Tenslotte bedankt Atze de leden voor het vertrouwen, het delen van persberichten en het informeren 

over plaatselijke bijzonderheden. 

TERUGBLIK 2023 

Aan het begin van het nieuwe jaar even een terugblik op het afgelopen jaar, met mooie, maar helaas 
ook enkele minder mooie gebeurtenissen.  

• Er is landelijke een brandbrief verspreid, tezamen met de CVAH, NKB, Circuspunt en SRS, 
waarmee de plaatselijke politiek, maar ook de minister van Economische Zaken is 
geïnformeerd inzake de Zero emissie/milieuzones, het verbieden van ‘oude’ 
dieselmotoren in bestelbussen en vrachtwagens. 
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• Het terugdringen van het gebruik van plastic bekers, bestek en verpakkingsmateriaal en 
de inzet van statiegeldbekers. 

• Druk op het behoud van arbeidsterrein in steden vanwege herinrichting, bebouwing en 
vergroening van huidige kermisterreinen. Er is hierover een mailing verzonden naar alle 
gemeenten waar de BOVAK zich als kermisbond (wederom) heeft voorgesteld. 

• Strijd met de horeca om m2 en geluidsoverlast. De samenwerking met de horeca wordt 
steeds lastiger. 

• Stikstofproblematiek Natura 2000 gebieden/ Omgevingswetgeving 

• Het aantal verzekeraars neemt af en de premies nemen toe. Het is lastiger om 
vrachtwagens en salonwagens te verzekeren. 

• Druk vanuit de plaatselijke politiek om te verduurzamen. 

• Het teruglopen van het aantal salonwagenterreinen. 

• De vastgestelde ritprijzen door de plaatselijke overheid. 

• Handreiking vergunningentraject kermissen, door de VNG uitgegeven, richting alle 
gemeenten. 

• Steeds meer eisen en regeldruk vanuit de 25 veiligheidsregio’s. 

• Het voortbestaan van de internaten/bakhuizen voor onze jeugd, zodra meereizen en 
onderwijs via de Rijdende School niet meer mogelijk is. 

• De huisvestingsproblematiek van de met name jonge kermisondernemers. 

• Europese invloed i.v.m. wet- en regelgeving inzake ‘schaarse vergunningen’. 

• De viering ‘Wereld Kermis Maand September’ en deze uitbouwen met borgingsacties 
rondom het predicaat ‘immaterieel erfgoed’ 

• Tenslotte de werkzaamheden voor de ESU-UFE, contact met het dagelijks bestuur, de 
verantwoording voor de facturatie, de boekhouding en de website.  

 

Door deze bloemlezing kunt u ervaren, aldus Atze, dat de BOVAK het afgelopen jaar op alle terreinen 

uw belangen heeft behartigd en verdedigd. Middels de contributie kan de BOVAK in stand blijven en 

het tijdig betalen van de contributie is dan ook van essentieel belang. 

U, als lid, bent het hoogste orgaan van onze vereniging en wij stellen uw mening en bijdrage zeer op 

prijs. Ook de gasten en introducés staat het vandaag vrij om deel te nemen aan de discussies. 

Atze is aan het einde gekomen van zijn jaarrede, dankt nogmaals de bestuursleden, de adviseurs, het 

secretariaat, de correspondenten van Dé Kermisgids in het land en wenst alle aanwezigen een 

prettige en goede vergadering. 

Atze begint met enkele mededelingen. 

De afmeldingen voor deze Algemene Ledenvergadering worden door Atze voorgelezen (zie boven). 

Tonny Riewald is dit jaar 50 jaar lid van de BOVAK. De heer Riewald heeft dit zelf kenbaar gemaakt. 

Atze realiseert zich dat er meerdere jubilarissen zullen zijn, maar dat hij, doordat hij nog maar 9 jaar 

voorzitter is, deze gegevens niet allemaal voorhanden heeft. Ook zijn deze gegevens in het verleden 

niet bijgehouden. 

 

Atze leest een brief van Steve Severeyns van de ESU voor. Steve bedankt het secretariaat voor de 

goede manier waarop de ESU-administratie is gevoerd en wenst alle exploitanten een goed 

kermisseizoen toe.  
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Er is geïnvesteerd in een nieuwe, frisse uitstaling van de BOVAK.  

Met ingang van 2024 komt er een BOVAK-pin. Alle aanwezigen op de Algemene Ledenvergadering 

zullen deze pin ontvangen. 

Het carrouselpaard is de afgelopen tijd veelvuldig in de media geweest. Men wil dat het paard uit de 

draaimolens verdwijnt. De BOVAK roept 2024 uit tot het jaar van het carrouselpaard. Het 

carrouselpaard staat al 1000 jaar symbool voor het grootste volksfeest, de kermis.  

Enkele ereleden en kermisiconen, te weten, Job de Voer, Toon Verwijk sr., Ab Kabalt, Karel Swinkels, 

Aalmoezenier van Welzenes ontvangen de BOVAK-pin 2024 (carrouselpaardje) 

Ook Rachel van Meetelen zal het carrouselpaardje ontvangen. 

 Spreker Aalmoezenier de heer B. van Welzenes en in memoriam 

Vervolgens geeft Atze het woord aan Aalmoezenier Van Welzenes. De aalmoezenier gedenkt in het 

kort en overledenen. 

2. Goedkeuring notulen ALV 2023 

Deze notulen van de ALV 2023 zijn bij de uitnodiging verzonden. Atze vraagt de aanwezigen of er nog 

op- of aanmerkingen zijn op de notulen. De notulen zijn vastgesteld en kunnen worden getekend 

door de voorzitter en de secretaris. 

3. Financieel verslag 2023 en begroting 2024 door penningmeester Maykel de Voer.  

Maykel de Voer leest het financieel verslag voor. 

De lasten laten een verhoging zien. Er is € 35.000,00 extra begroot. Dit is om een extra kracht in te 

huren voor juridische zaken. Er is op dit moment nog niemand ingehuurd, maar daar wordt aan 

gewerkt. 

De resultaten over 2023 bedragen € 34.971,00 en voor 2024 zijn deze begroot op € 20.164,00. 

Een vraag van Ida Oostenenk over een onderwerp dat ook jaren geleden al eens aan de orde is 

gekomen. Door middel van schermen langs snelwegen mensen laten weten dat er kermis is. Dit is al 

eerder gevraagd, maar toen was er geen geld en nu wel. Er zit voldoende geld in het Promotiefonds. 

Atze geeft uitleg en zegt dat hij niet eerder van dit verzoek heeft gehoord. Dit wordt opgepakt, samen 

met kermis.nu, want daar staan alle kermissen op. 

Atze wil samen met Uden, Weert en Tilburg komen met een historische route tijdens de kermis. 

Middels zeildoeken een wandeltocht over de kermis maken. Een voorbeeld hiervan zou graag nu  

tijdens de vergadering worden getoond, maar door tijdgebrek wordt hierover in het vakblad 

gepubliceerd.  

4. Verslag kascommissie 

Dave Bakker leest het verslag van de kascommissie voor. 

Hij merkt op dat er veel nieuwe leden bijgekomen zijn. Ook enkele opzeggingen weer, maar het gaat 

goed met de BOVAK. Verder zijn er geen bijzonderheden te vermelden.  

Atze vraagt de kascommissie de verklaring te tekenen en décharge te verlenen aan de 

penningmeester voor het gevoerde beleid. 
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5. Verkiezing nieuwe kascommissie 

Dave Bakker zit 2 jaar in de kascommissie en Jan Hachmang zal hem opvolgen en zitting nemen in de 

kascommissie. 

6. Secretarieel verslag door secretaris Jeffrey Dauphin.  

Jeffrey geeft in zijn verslag aan dat de weersomstandigheden vaak niet goed waren voor de kermis in 

2023; door codes geel en rood werd er regelmatig besloten om kermissen eerder of soms helemaal te 

sluiten. 

Er zijn zeer veel zaken aan de orde gekomen in 2023, zoals de ‘schaarse vergunningen’, de 

stikstofproblematiek, vastgestelde ritprijzen om maar enkele te noemen. 

Ook hij geeft aan te zien, dat er veel nieuwe aanmeldingen zijn voor de BOVAK. Er is veel werk verzet 

door het bestuur en het secretariaat, merkt Jeffrey op. 

7. Verkiezing hoofdbestuur 

Aftredend en herkiesbaar: Dicky van Griensven jr. en Freek Terpstra 

Voorgedragen kandidaten: Dave Bakker 

De kiescommissie bestaat uit Sebastiaan Lamberink, Jonathan Werkman & Dannick Oppedijk van 

Veen 

Er worden nog stembriefjes uitgereikt aan leden die later tijdens de vergadering zijn binnengekomen. 

Atze geeft aan dat wens is om terug te gaan naar een 7-koppig bestuur.  

Dave Bakker stelt zich voor aan de aanwezigen en vertelt dat hij voornamelijk in Friesland reist. Via 

het bedrijfsleven (accountancy) is hij in de kermis gerold. Hij hoopt met zijn kennis een toegevoegde 

waarde te kunnen zijn voor het bestuur.  

Maykel zal zijn kennis verleggen naar techniek en veiligheid, vertelt Atze en eventueel kan Dave  

volgend jaar zijn taak als penningmeester overnemen. 

 Er mogen 3 stemmen worden uitgebracht. Freek en Dicky nemen plaats in de zaal tijdens de  

 stemming en het tellen van de stemmen. 

 Sebastiaan Lamberink maakt de uitslag bekend.  

 Er zijn 71 stemmen uitgebracht:  68 stemmen zijn voor Freek Terpstra, 71 voor Dicky van Griensven   

 en 46 voor Dave Bakker.                                                                                                                                          

De nieuwe bestuursleden nemen plaats achter de bestuurstafel. Atze vertelt in het kort hoe hij destijds  

in contact kwam met Dave en heet hem van harte welkom in het bestuur. 

 

8. Ingekomen stukken 

Er is een verzoek vanuit de NEN commissie binnengekomen. De BOVAK kreeg het verzoek om zitting 

te nemen in de commissie en de kosten hiervoor bedragen € 2,500,00 per jaar. Maykel de Voer is, 

zeker met zijn technische achtergrond, gevraagd om hier zitting in te willen nemen.  

De NEN commissie is belangrijk voor Nederland.  Kokkie Kroon heeft er destijds al zitting in genomen. 

Hans geeft uitleg. Er is een strijd in de wereld aan de gang welke norm moet worden gehanteerd. 

Er ligt hier ook een belangrijke taak voor de ESU. 

Er wordt over gestemd en Maykel de Voer zal zitting nemen in deze commissie. 
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Een volgend ingekomen stuk is dat er een verzoek ligt van een advocaat om in gesprek te gaan over 

Jos Abrahams. Voor de BOVAK is dit een afgesloten zaak. 

Atze zegt enorm trots te zijn op de Rijdende School en kondigt gastspreker Nora Booij aan. 

Nora vertelt over de ontwikkelingen bij de Rijdende School en de wijzigingen in de Raad van Toezicht. 

Er worden nieuwe scholen gebouwd, deze worden uitgerust met de nieuwste ‘snufjes’, zoals 

zonnepanelen.  

De scholen worden gebouwd en ingericht door chauffeurs/vakmannen zelf.  

Nora vertelt over de nieuwe leraren die zijn/worden aangetrokken. 

Sociale veiligheid van de leerlingen wordt gemonitord en er is veel aandacht voor leerlingen die naar 

het voortgezet onderwijs gaan. 

Als eerste wil men regelen dat het kind naar school kan gaan, want dat is in de praktijk niet altijd 

mogelijk. De Rijdende School ondersteunt het kind daarbij. Het vraagt veel van de ouders en het kind. 

Nora Booij promoot de sticker van het immaterieel erfgoed voor op de kassawagen. 

Ab Kabalt zegt dat er altijd kermismensen in het bestuur van de Rijdende School zaten, maar nu lijken 

het meer professionals. Het stoort hem dat het lijkt alsof de kermismensen aan de kant zijn 

geschoven. 

Hans vraagt hoe dat komt, maar de Rijdende School heeft vanuit de kermiswereld geen geschikte 

kandidaten kunnen vinden.  

Er volgt een uitgebreide discussie over dit onderwerp. 

9. BumaStemra/Sena licenties 

Er wordt een presentatie over BumaStemra/Sena gegeven door Dicky. 

In 2022 is hij zelf in contact gekomen hiermee. In Tilburg is zijn attractie geïnventariseerd. 

BumaStemra/Sena is een semi overheid en men is verplicht zich zelf aan te melden en te betalen voor 

het ten gehore brengen van muziek. Enkele exploitanten die dat hebben verzuimd, hebben al boetes 

gehad. 

Er zijn diverse gesprekken geweest tussen BumaStemra/sena en de BOVAK, maar er moet betaald 

worden voor het afspelen van muziek. Er ligt nu een goed voorstel op tafel. 

BumaStemra/sena weet van elke kermis wanneer en met welke attracties, welke muziek is gespeeld. 

Het minimumbedrag dat zou moeten worden betaald bedraagt ca. € 546,00 per attractie en in dat 

bedrag is al meegenomen, dat er maar ca.4 maanden muziek wordt gemaakt op kermissen. 

Vanuit de BOVAK is een collectief bedongen voor een bedrag van € 150,00 per inschrijving KvK. Dit is 

een heel goed voorstel. De inning van het bedrag loopt via de BOVAK en de licentie wordt op de 

jaarlijkse BOVAK-pas vermeld. Niet leden, worden door  BumaStemra/Sena gewoon aangeslagen voor 

het hoge bedrag. 

Er komen nog wel kosten voor de facturatie bij en ieder jaar wordt het tarief opnieuw bekeken.  

Dit is geen slecht voorstel. Het moet dit jaar ingaan, dus al heel snel. 

Als we het niet doen, zegt Atze, komen er inspecteurs op de kermis controleren en wordt je 

aangeslagen voor het volledige bedrag, gebaseerd op m2. En eventueel kan men een boete opleggen. 
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En dit willen we absoluut niet. Personen, die een procedure hebben lopen bij BumaStemra/Sena over 

eerdere jaren, moeten dit nog wel betalen. 

Atze zegt dat we af willen van betaling per m2, want een suikerspin of autoscooter maken samen de 

kermis en daar hoort uiteraard muziek bij. Atze vertelt in het kort hoe de besprekingen zijn gegaan en 

hoe er korting is bedongen. De ledenpas wordt pas verstrekt na betaling contributie en er komt een 

logo van BumaStemra/Sena op te staan. 

Hans geeft aan dat het ongelofelijk is dat dit bedongen is. 

Extra passen kunnen worden besteld bij het secretariaat á € 10,00 p.st. 

Één keer € 150,00 jaarlijks geïndexeerd, is een goede deal voor de kermisexploitanten.  

Er wordt zeer uitgebreid gediscussieerd over dit onderwerp. 

Gilbert: iedereen moet akkoord gaan met dit voorstel, ook belangrijk voor de NKB. 

Vraag: hoe gaat het met optredens van artiesten op de kermis? Draag je via het boekingskantoor ook 

al bij voor BumaStemra/Sena? 

Wim zal een extra factuur van € 150,00 maken voor dit jaar; volgend jaar staat de bijdrage 

BumaStemra/Sena apart vermeld op de contributiefactuur. 

Het voorstel wordt unaniem aangenomen. 

10. Problematiek omtrent contant geld vanwege houding bankwezen 

Er zijn veel problemen met contant geld, zoals bijvoorbeeld bij het afstorten. Wie heeft hier 

problemen mee als je bij je bank als witwasser wordt gezien? 

Hans: natuurlijk moet je altijd contant geld houden. Als bank ben je niet verplicht om het geld aan te 

nemen. Het zal je maar gebeuren, dat je rekening wordt opgezegd. 

Hij vind het heel zorgelijk.  

Karel Swinkels: de bank vraagt hoe je aan je geld komt, dat is inbreuk op je privacy. 

Verschillende aanwezigen vertellen over hun ervaringen, bij de verschillende banken. Dicky van 

Griensven jr. vertelt uitgebreid over zijn ervaringen. De Duitse banken zijn nog veel ingewikkelder. 

Atze vertelt over de hoge kosten per maand, die de BOVAK voor de ESU-rekening moet betalen bij de 

ABNAMRO. Dit terwijl deze rekening alleen maar wordt gebruikt voor contributiebetalingen door 

ESU-leden. 

Er zal een enquête worden gemaakt om te inventariseren wat de problemen zijn, waar men tegenaan 

loopt. 

Job de Voer geeft het advies om bij twee verschillende banken te bankieren.  

11. Zero emissie voor stadslogistiek 

In het jaarverslag heeft Atze het er al over gehad. Vanaf 2025 geldt een zero-emissie in de binnenstad 

in 30 steden. Ook in Apeldoorn, waar veel kermisexploitanten wonen. 

In dit traject is er al een brandbrief geschreven, alsook een brief over schaarse vergunningen, deze 

liggen bij Micky Adriaanse, demissionair minister van Economische Zaken. 
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Kermisexploitanten kunnen nu 12 keer per jaar een ontheffing voor hun voertuigen krijgen per 

gemeente. De elektrische vrachtwagens zijn niet te betalen. Met hun vrachtwagens verplaatsen de 

kermisexploitanten alleen maar hun attracties.  

Ida heeft een artikel voor vakblad ingezonden. Ook de stroomvoorziening wordt een probleem. 

In veel steden moet de BOVAK hierover in gesprek gaan en ook met de landelijke politiek. 

Met deze problemen krijgen de kermisexploitanten te maken in 30 gemeenten. Zij krijgen een 

gunning om met hun attracties op de kermis te staan, maar krijgen geen toegang voor het transport.  

De exploitanten moeten achter elkaar gaan staan. Zij staan met hun attractie op de kermis, maar dan 

moet er ook automatisch toestemming zijn voor toegang met hun voertuigen tot de binnenstad.  

Er moeten Algemene Voorwaarden worden gemaakt, die de kermisexploitanten meesturen met hun 

aanvraag voor een gunning. 

Atze geeft aan dat er één loket komt voor alle landelijke ontheffingen, waarschijnlijk onder de RDW. 

Onze branche maakt via Belastingdienst al gebruik van het kwarttarief; een kermisvoertuig valt onder 

de uitzondering, mits jonger dan 13 jaar en Euro 6.  

Er volgt een discussie over de uitzonderingsregel. 

Als er geen signaal wordt afgegeven aan alle gemeenten, dan gebeurt er niets. 

B. Flikkema: gezamenlijke voorwaarden maken en deze mee kunnen sturen. 

Hans: een gemeente biedt een kermis aan met voorwaarden waar we aan moeten voldoen. Willen 

we een vrijstelling voor alle ontheffingen krijgen, moeten we haast maken, want de 

gunningaanvragen beginnen over ca. 8 maanden. 

Henk Neven: Samenwerken met de marktondernemers. Samen sta je sterk en heb je een grotere 

achterban. 

Kermis heeft al een soort uitzondering, maar voor de ambulante handel is er helemaal niets.  

Ida merkt op dat met iedereen die met een elektrische vrachtwagencombinatie gaat rijden een groot 

rijbewijs moet halen, want de wagens zijn veel te zwaar met caravan of kassawagen. Ook dit 

probleem moet meegenomen worden richting Den Haag.   

Hans: Druk op de politiek uitoefenen. Dit probleem duidelijk maken bij de overheid.  Zijn we met z’n 

allen bereid om voorwaarden te stellen? Gebruik maken van de vrijstelling die er ligt, dus een 

inschrijving doen incl. vrijstelling. 

Atze: we gaan een voorstel maken en de leden vragen via mail of app hierop te reageren. Uitleg ook 

in het vakblad en een tijdsbestek afspreken waarop moet worden gereageerd. Iedereen is hiermee 

akkoord. 

 

12. Rondvraag 

Michel heeft nog een vraag over de Raad van Toezicht van de Rijdende School. Waarom maar één 

zetel beschikbaar voor beide kermisbonden. 

Aalmoezenier van Welzenes bedankt iedereen die zich inzet voor de vieringen op de kermis. Via 

ENTE het onderwijs in andere landen vorm te geven. Verder is er een Podcast om de kermis meer 

bekend te maken bij een breed publiek 
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Jan Hachmang: Er wordt niet veel over kleine kermissen gesproken, alleen over de grote. Atze geeft 

aan dat hij ook heel veel kleine kermissen bezoekt. Alle kleine kinderen komen in hun eigen dorp als 

eerste in aanraking met de kermis. 

Er wordt nog een opmerking gemaakt, dat de kermis nu eens met eigen voorwaarden moeten 

komen.  

Dicky zegt dat iedereen het bestuur moet informeren, niet alleen Atze, maar ook andere 

bestuursleden, Atze kan niet alles op zijn bordje nemen. Het bestuur kan alleen maar handelen 

wanneer ze geïnformeerd worden over wat er speelt in het land op kermissen. 

Afsluiting 

Atze geeft aan dat iedereen van Wim 1 paardje en 2 consumptiemunten voor het diner ontvangt. 

Vervolgens sluit de voorzitter de vergadering. 

 

 

De voorzitter,                                                                                  De secretaris, 


